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Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
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Godkjenning av sakskart  
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til ny sak satt på dagsorden: 
Sak 215 /08  Uttalelse om Ruters forslag om å gjøre  Holmenkollen skiarena til ny 
endeholdeplass på T-banens linje 1 (Holmenkollbanen) 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til ny sak satt på dagsorden 
Sak 216 /08  BU-sak 173/08  Forslag til bedre løsning for sykkeltrase fra Røa til Bogstad 
 
Med disse endringer ble saksartet vedtatt 
 
Åpen halvtime. 
Margrethe Geelmuyden, Husebyskogens venner tok ordet til sak 198/08 Den amerikanske 
ambassade – Bygge og deleforbud 
Øyvind Bruland, Sørkedalen, tok ordet til sak Sak 208 /08  Oppføring av seks eneboliger - 
Vennerhagen – Sørkedalen 
Jørn Eskeland, arkitekt, tok ordet til samme sak. 
Bente Sund, driftsstyreleder Ris skole tok ordet til sak 207 /08  Vinderen likeretterstasjon 
Martin Novotny tok ordet til Bogstad vinterparadis og orienterte om status ved prospektet. 
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Sak 194 /08  Protokoll fra møte 6. november 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 6. november 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 6. november 2008 
 

 Sak 195 /08  Regnskapsrapportering pr 31.10.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering.  
 

 Sak 196 /08  Bydelsdirektørens forslag til Budsjett 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektøren viser til forslag til budsjett for 2009 og anbefaler bydelsutvalget å fatte 
følgende vedtak: 
 
 

 
1. 

 
Bydelsutvalget slutter seg til de aktivitetsendringer som omtales i kapittel 4 – 
bydelsdirektørens forslag til budsjett og kapittel 5-9 under respektive funksjonsområder. 

  
2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om opprettelse stillingshjemler 

/årsverk som omtalt i kapittel 4 – bydelsdirektørens forslag til budsjett.  
  
3. 
 

Betalingssatsene i korttidsopphold kl. 8.45-15.00 settes til 67,5% av heltidsopphold med 
de samme intervaller for familieinntekt.  Evt. andre oppholdstider reguleres forholdsvis 
mht. betalingssatsene for heltidsopphold.    

  
4. 
 

Bydelsdirektøren får fullmakt til å omdisponere budsjettmidler innenfor rammen for 
videredelegering som angitt i økonomireglementet pkt. 4.3 a, b og c.  

5. Bydelsutvalget slutter seg til tilleggsinnstillingen fra bydelsdirektøren som er lagt frem 
som følge av endringer i bystyrets budsjettbehandling.  

  
6. Bydelsutvalget slutter seg til det framlagte budsjettforslaget for 2009 fordelt på 

postgrupper og funksjonsområder med de endringer som fremkommer av vedtaket under 
kap 4 – bydelsdirektørens forslag til budsjettfordeling. Videre også verbalformuleringer i 
kap. 4.2 - sammendrag av budsjettforslaget. 

  
7. Driftstilskuddet til Vinderen eldresenter fastsettes til 1,05  mill. kroner inkl. virkningen 



av lønnsoppgjør, men ekskl. husleie som dekkes direkte av bydelen. Husleien for 2009 er 
satt til kr 546 000. 

  
8. Driftstilskudd til Vestre Aker frivillighetssentral fastsettes til kr 275 000. 
  
9. Til frivillige tiltak avsettes kr 100 000 generelt som er tilsvarende budsjett 2008.  

 
Forslag til avsetninger innenfor en ramme på 2,353 mill. kroner basert på ovenstående 
disponeringer: 
 
FO 3, pleie og omsorg, økes med 2,092 mill. 
Måltallet for sykehjemsplasser økes til 357. 
 
FO 2b, oppvekst, økes med 0,261 mill. 
 
CONDIO: 
Ungdomstilbudet Condio i bydel Frogner drives i regi av Røde Kors, med en finansiering 
både fra Røde Kors og bydel Frogner.  Tilbudet benyttes vesentlig av ungdom i de tre 
bydelene Frogner, Ullern og Vestre Aker.  Condios driftsramme er på 2,4 mill. som fordeles 
likt med 1,2 mill. hver på Røde Kors og kommunen. 
Blå Kors har nå vist interesse for tiltaket fra 2009, og vil muligens gå inn i finansieringen slik 
at kostnadene fordeles likt med 0,8 mill. hver på Røde Kors, Blå Kors og kommunen.  Dette 
er p.t. ikke avklart. 
 
Budsjettforliket i bystyret avsatte 0,3 mill. til Condio på Storbyavdelingens budsjett.   
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har en budsjettavsetning til byomfattende tiltak 
som, etter det vi forstår, kan avsette noe midler til drift av Condio. Beløpet er p.t. ikke avklart.   
 
Kommunens andel til Condio ut over bystyrets avsetning på 0,3 mill. vil være 0,5 mill. eller 
0,9 mill., avhengig av om Blå Kors ønsker å være med på tiltaket.  Fratrukket mulig tilskudd 
fra byomfattende budsjettkapittel vil bydelenes andel antagelig være i størrelsesorden 0,3 
mill.- 0,6 mill.  Dette innebærer en fordeling på 0,1-0,2 mill. på hver av de tre bydelene. 
Bydelsdirektøren foreslår at bydel Vestre Aker i 2009 dekker 1/3-del av restkostnadene som 
de tre bydelene må dekke, og at det eksakte beløp fastsettes når tilskudd fra Blå Kors og 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester er klarlagt.  
 
Fra 2010 bør kommunens engasjement i Condio overføres til den byomfattende 
Storbyavdelingen, der Bystyret avsatte de 0,3 mill. til tiltaket for 2009.  
 
Høyres gruppe fremmet følgende tilleggsforslag til vedtak hvorav punkt 12 var fellesforslag 
med Venstre og punkt 13 var fellesforslag fra H, F, A, V og SV: 
 
Bydelsutvalget støtter Bydelsdirektøren forslag til vedtak inklusive tilleggsinnstillingen med 
følgende endring/tillegg: 
 
Punkt 9. Summen økes med kr 50 000,- til 150 000,- Bydelsutvalget ønsker fortsatt å honorere 
beboere i bydelen med en kulturpris, og en slik pris utgjør maksimum kr 10 000,- av dette 
beløpet. 
 
Punkt 10. 0,5 årsverk migrasjonspedagog 
Punkt 11. 0,5 årsverk biladministrasjon hjemmetjenesten 
Punkt 12. 0,2 ergoterapeut innsatsteamet 
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Punkt 13. Condio, min kr 100 000.-, men endelige sum er avhengig av eventuell avtale med  
                Blå Kors og VST, byomfattende midler, se Tilleggsinnstillingen. 
 
Bydelsutvalget ber Bydelsdirektøren finne dekning for disse tiltakene innen budsjettrammen 
 
Anne Fjermeros (A) fremmet forslag til nytt pkt. 14 i Høyres tilleggsforslag 
Punkt 14 kr. 30.000 til installasjon av kjøkken på Hovstua. 
 
Høyre og Fremskrittspartiet fremmet følgende forslag til barnehage vikarordning: 
Tilbakemeldingene fra SU i barnehagene i Vestre Aker viser et utbredt ønske om mer penger 
til vikarbudsjettet.  Til dels epidemiske sykdomstilfeller blant de ansatte gjør forsvarlig 
bemanning til et stort problem.  Det viktigste for bydelen bør være at vikarer er godkjente for 
arbeid i barnehage. 
 
Bydelsutvalget ber også bydelsdirektøren vurdere å opprette en vikarpool som forsøksprosjekt 
likt det for hjemmetjenesten. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
A. Verbalforslag 
Det foretas en gjennomgang av stillingsstruktur og brukerorientering, antall vedtak, 
saksbehandlingstid, tilgjengelighet etc. av bestillerkontoret.  Resultatet legges frem for 
Bydelsutvalget i mai/juni.  Arbeidet gjøres internt med Bydelsdirektøren som ansvarshavende 
 
Tilskudd bane TRY kr. 300.000 
 
Det ble stemt over Venstres verbalforslag A.   
Venstres forslag falt med 13 (8H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Det ble stemt over Venstres forslag tilskudd bane TRY. 
Venstres forslag falt med 13 (8H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Høyre og Fremskrittspartiets forslag til barnehage virkarordning ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens forslag vedrørende Condio ble enstemmig vedtatt. 
 
Punkt 12 i Høyre og Venstres felles tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 13 i fellestilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
Punktene 9,10 og 11 i Høyres tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
Arbeiderpartiets punkt14  ble enstemmig vedtatt. 
Bydelsdirektørens tilleggsinnstiling ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Bydelsutvalget slutter seg til de aktivitetsendringer som omtales i kapittel 4 – 

bydelsdirektørens forslag til budsjett og kapittel 5-9 under respektive funksjonsområder. 
  
2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om opprettelse stillingshjemler 

/årsverk som omtalt i kapittel 4 – bydelsdirektørens forslag til budsjett.  
  
3. 
 

Betalingssatsene i korttidsopphold kl. 8.45-15.00 settes til 67,5% av heltidsopphold med 
de samme intervaller for familieinntekt.  Evt. andre oppholdstider reguleres forholdsvis 
mht. betalingssatsene for heltidsopphold.    

  



4. 
 

Bydelsdirektøren får fullmakt til å omdisponere budsjettmidler innenfor rammen for 
videredelegering som angitt i økonomireglementet pkt. 4.3 a, b og c.  

5. Bydelsutvalget slutter seg til tilleggsinnstillingen fra bydelsdirektøren som er lagt frem 
som følge av endringer i bystyrets budsjettbehandling.  

  
6. Bydelsutvalget slutter seg til det framlagte budsjettforslaget for 2009 fordelt på 

postgrupper og funksjonsområder med de endringer som fremkommer av vedtaket under 
kap 4 – bydelsdirektørens forslag til budsjettfordeling. Videre også verbalformuleringer 
i kap. 4.2 - sammendrag av budsjettforslaget. 

  
7. Driftstilskuddet til Vinderen eldresenter fastsettes til 1,05  mill. kroner inkl. virkningen 

av lønnsoppgjør, men ekskl. husleie som dekkes direkte av bydelen. Husleien for 2009 er 
satt til kr 546 000. 

  
8. Driftstilskudd til Vestre Aker frivillighetssentral fastsettes til kr 275 000. 
  
9. Til frivillige tiltak avsettes kr 150 000. Bydelsutvalget ønsker fortsatt å honorere beboere 

i bydelen med en kulturpris, og en slik pris utgjør maksimum kr 10 000,- av dette 
beløpet.. 

  
10. 0,5 årsverk migrasjonspedagog 

 
11. 0,5 årsverk biladministrasjon hjemmetjenesten 
  
12. 0,2 ergoterapeut innsatsteamet 
  
13. Condio, min kr 100 000.-, men endelige sum er avhengig av eventuell avtale med Blå 

Kors og VST, byomfattende midler, se Tilleggsinnstillingen 
  
14. Kr. 30.000 til installasjon av kjøkken på Hovstua. 

 
Tilbakemeldingene fra SU i barnehagene i Vestre Aker viser et utbredt ønske om mer penger 
til vikarbudsjettet.  Til dels epidemiske sykdomstilfeller blant de ansatte gjør forsvarlig 
bemanning til et stort problem.  Det viktigste for bydelen bør være at vikarer er godkjente for 
arbeid i barnehage. 
 
Bydelsutvalget ber også bydelsdirektøren vurdere å opprette en vikarpool som forsøksprosjekt 
likt det for hjemmetjenesten. 
 
FO 3, pleie og omsorg, økes med 2,092 mill. 
Måltallet for sykehjemsplasser økes til 357. 
 
FO 2b, oppvekst, økes med 0,261 mill. 
 
CONDIO: 
Ungdomstilbudet Condio i bydel Frogner drives i regi av Røde Kors, med en finansiering 
både fra Røde Kors og bydel Frogner.  Tilbudet benyttes vesentlig av ungdom i de tre 
bydelene Frogner, Ullern og Vestre Aker.  Condios driftsramme er på 2,4 mill. som fordeles 
likt med 1,2 mill. hver på Røde Kors og kommunen. 
Blå Kors har nå vist interesse for tiltaket fra 2009, og vil muligens gå inn i finansieringen slik 
at kostnadene fordeles likt med 0,8 mill. hver på Røde Kors, Blå Kors og kommunen.  Dette er 
p.t. ikke avklart. 
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Budsjettforliket i bystyret avsatte 0,3 mill. til Condio på Storbyavdelingens budsjett.   
Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester har en budsjettavsetning til byomfattende 
tiltak som, etter det vi forstår, kan avsette noe midler til drift av Condio. Beløpet er p.t. ikke 
avklart.   
 
Kommunens andel til Condio ut over bystyrets avsetning på 0,3 mill. vil være 0,5 mill. eller 
0,9 mill., avhengig av om Blå Kors ønsker å være med på tiltaket.  Fratrukket mulig tilskudd 
fra byomfattende budsjettkapittel vil bydelenes andel antagelig være i størrelsesorden 0,3 
mill.- 0,6 mill.  Dette innebærer en fordeling på 0,1-0,2 mill. på hver av de tre bydelene. 
Bydelsdirektøren foreslår at bydel Vestre Aker i 2009 dekker 1/3-del av restkostnadene som 
de tre bydelene må dekke, og at det eksakte beløp fastsettes når tilskudd fra Blå Kors og 
byrådsavdelingen for velferd og sosiale tjenester er klarlagt.  
 
Fra 2010 bør kommunens engasjement i Condio overføres til den byomfattende 
Storbyavdelingen, der Bystyret avsatte de 0,3 mill. til tiltaket for 2009.  
 

 Sak 197 /08  Klagesak til Bydel Vestre Aker - Holmenkollveien 166 
 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ved Vestre Aker finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
avslag av 23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra 
regulert byggegrense. 
 
Klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, Granli, Aasen v/Halvor 
Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram anbefales ikke tatt til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan-og bygningsetatens avslag av 
23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra regulert 
byggegrense. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, 
Granli, Aasen v/Halvor Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram av 4/5-08, til følge.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker anser at det i denne saken foreligger særlige grunner for å gi 
dispensasjon for byggelinjene med følgende begrunnelse: 
  
1. Overtredelse av byggegrensen er gjort på bakgrunn av naboens sprengning av steinen på 
dette arealet, som medførte at arealet måtte sikres for både utglidning og mot ulykker. 
 
2. Dette området har aldri vært en del av det sammenhengende grøntbeltet da dette arealet 
tidligere var en stor og ubekledd fjellknaus.  
 
3. For øvrig vil bydelsutvalget gjøre PBE oppmerksom på at tidligere klage fra naboene i 
Holmenkollveien 168 a og b ble frafalt allerede den 16-17/1-2008, se vedlegg.  
 
BMS-komiteens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 



Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan-og bygningsetatens avslag av 
23.11.2007 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å ikke gi dispensasjon fra regulert 
byggegrense. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar klagen fra advokatfirmaet Gulsvik, Storemoen, Andersen, 
Granli, Aasen v/Halvor Storemoen, på vegne av Karl Olav Haram av 4/5-08, til følge.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker anser at det i denne saken foreligger særlige grunner for å gi 
dispensasjon for byggelinjene med følgende begrunnelse: 
  
1. Overtredelse av byggegrensen er gjort på bakgrunn av naboens sprengning av steinen på 
dette arealet, som medførte at arealet måtte sikres for både utglidning og mot ulykker. 
 
2. Dette området har aldri vært en del av det sammenhengende grøntbeltet da dette arealet 
tidligere var en stor og ubekledd fjellknaus.  
 
3. For øvrig vil bydelsutvalget gjøre PBE oppmerksom på at tidligere klage fra naboene i 
Holmenkollveien 168 a og b ble frafalt allerede den 16-17/1-2008, se vedlegg.  
 

 Sak 198 /08  Den amerikanske ambassade - Bygge- og deleforbud 
 
Venstres, Arbeiderpartiets og SV’s forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Den amerikanske ambassaden ikke bør flytte til 
Husebyskogen.  Begrunnelsen for dette er et økende behov for å bevare verdifulle, offentlige 
grøntområder i tettbygde strøk rundt bykjernen.  Med tanke på fremtidig tilflytting og 
fortetning i bydelene Ullern og Vestre Aker vil områder som Husebyskogen spille en 
vesentlig rolle i innbyggernes livskvalitet og må således ivaretas.  Tomten på Huseby er et 
mye brukt friområde, ikke minst av idrettslag, skoler og barnehager.  Bygging av ambassade 
på tomten vil være et stort tap for innbyggerene i området.  Vestre Aker bydelsutvalg går 
derfor inn for et bygge- og deleforbud for Husebyskogen. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener også at det bør foretas en konsekvensanalyse med hensyn til 
sikkerhet for innbyggerne i området.  Foreliggende sikkerhetsvurdering gjelder kun for 
ambassaden og ambassadeansatte.  Likeledes bør det gjøres en faglig vurdering med hensyn 
til konsekvens for miljøet i Husebyskogen. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at det snarest tas initiativ til å finne en ny tomt for Den 
amerikanske ambassaden, der sikkerheten både for ambassaden og nærmiljøet er ivaretatt. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere avgitt sin høringsuttalelse til Oslo bystyre vedrørende 
sak om eventuell ny plassering av USAs ambassade. 
 
Saken er til behandling i rettsapparatet, og Vestre Aker bydelsutvalg finner på denne 
bakgrunn det ikke riktig å fatte noen nye vedtak i saken nå.  
 
Fellesforslaget fra Venstre, Arbeiderpartiet og SV’s falt med 10 (8H+2F) stemmer mot 5 
(2A+2V+1SV) stemmer. 
BMS-komiteens forslag ble vedtatt med 10 (8H+2F) stemmer mot 5 (2A+2V+1SV) stemmer. 
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Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere avgitt sin høringsuttalelse til Oslo bystyre vedrørende 
sak om eventuell ny plassering av USAs ambassade. 
 
Saken er til behandling i rettsapparatet, og Vestre Aker bydelsutvalg finner på denne 
bakgrunn det ikke riktig å fatte noen nye vedtak i saken nå.  
 

 Sak 199 /08  Sørkedalsveitraseen delplan 4 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til delplan 4 - reguleringsplan for ny Sørkedalsvei, 
og støtter Plan- og bygningsetatens forslag.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 
 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
 
Høyre og Fremskrittspartiet fremmet følgende tilleggsforslag til BMS-komiteens forslag: 
Vestre Aker bydelsutvalg er meget glad for at ”Delplan 4 – Reguleringsplan for Ny 
Sørkedalsvei” endelig kan realitetsbehandles.  Bydelsutvalget imøteser at de resterende 
Delplanene 1, 2 og 5 blir ferdigbehandlet i PBE slik at hele traseen kan få sin endelige 
utforming. 
 
Bydelsutvalget har følgende bemerkninger til forslaget: 
Det må sørges for en parkeringsmulighet i området ved Pilotveien inn fra Landingsveien for 
brukere av Frantesbråten barnehage, for det er meget sannsynlig at flere vil ankomme via 
Landingsveien. Det må uansett sikres tilstrekkelig parkeringskapasitet på barnehagens areal, 
for det er mange barnehager i området hvilket vil medføre at mange vil ha bosted et stykke 
unna og derfor vil benytte bil til levering og henting..  
 
Ved Folkemøtet med informasjon om Delplan 4 kom det frem sterk bekymring for trafikken i 
Amagerveien da den er meget rett, og derfor avpasser ikke billistene farten etter forholdene, 
og kjører for fort. Det står mange biler parkert langs veien, som også er skolevei for elever til 
Voksen skole, og vei til Frantsebråten barnehage og Lille Frans barnepark. Det ble av flere 
hevdet at nesten-ulykker skjer ofte på grunn av kombinasjonen høy fart og uoversiktlighet på 
grunn av parkeringen. Bydelsutvalget foreslår derfor at det innføres Parkering Forbudt og 
anlegges humper i Amagerveien. Dette må gjøres før Frantsebråten barnehage utvides. 
 



Det må avklares med Voksen borettslag om man fortsatt kan bruke deres private vei som 
adkomst til Frantsebråten barnehage i tillegg til den regulerte adkomsten via Amagerveien.   
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag: 
Vestre Aker bydelsutvalg ønsker gnr. 31/bnr. 295 og 337 omregulert og båndlagt for et 
bomiljø med omsorg+ boliger for seniorer i Vestre Aker. 
 
Venstres forslag falt med 13 (8H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Tilleggsforslaget fra Høyre og Fremskrittspartiet ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 
 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg er meget glad for at ”Delplan 4 – Reguleringsplan for Ny 
Sørkedalsvei” endelig kan realitetsbehandles.  Bydelsutvalget imøteser at de resterende 
Delplanene 1, 2 og 5 blir ferdigbehandlet i PBE slik at hele traseen kan få sin endelige 
utforming. 
 
Bydelsutvalget har følgende bemerkninger til forslaget: 
Det må sørges for en parkeringsmulighet i området ved Pilotveien inn fra Landingsveien for 
brukere av Frantesbråten barnehage, for det er meget sannsynlig at flere vil ankomme via 
Landingsveien. Det må uansett sikres tilstrekkelig parkeringskapasitet på barnehagens areal, 
for det er mange barnehager i området hvilket vil medføre at mange vil ha bosted et stykke 
unna og derfor vil benytte bil til levering og henting..  
 
Ved Folkemøtet med informasjon om Delplan 4 kom det frem sterk bekymring for trafikken i 
Amagerveien da den er meget rett, og derfor avpasser ikke billistene farten etter forholdene, 
og kjører for fort. Det står mange biler parkert langs veien, som også er skolevei for elever til 
Voksen skole, og vei til Frantsebråten barnehage og Lille Frans barnepark. Det ble av flere 
hevdet at nesten-ulykker skjer ofte på grunn av kombinasjonen høy fart og uoversiktlighet på 
grunn av parkeringen. Bydelsutvalget foreslår derfor at det innføres Parkering Forbudt og 
anlegges humper i Amagerveien. Dette må gjøres før Frantsebråten barnehage utvides. 
 
Det må avklares med Voksen borettslag om man fortsatt kan bruke deres private vei som 
adkomst til Frantsebråten barnehage i tillegg til den regulerte adkomsten via Amagerveien.   
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 Sak 200 /08  Lillevannsveien, gnr. 34/bnr. 9 m. fl. - Mulig barnehage 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker kan bekrefte at behovet for barnehage i området fremdeles er stort, og 
anmoder Omsorgsbygg Oslo KF om å iverksette nødvendige tiltak for oppsetting av en 
modulbarnehage på den aktuelle tomten ved Lillevannsveien.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker kan bekrefte at behovet for barnehage i området fremdeles er stort, og 
anmoder Omsorgsbygg Oslo KF om å iverksette nødvendige tiltak for oppsetting av en 
standardisert barnehageløsning på den aktuelle tomten ved Lillevannsveien.   
 
Det noteres som en stor fordel at eiendommen ligger nær offentlig kommunikasjon, dvs. 
Lillevann stasjon. 
 
Bydel Vestre Aker ber om at standardisert barnehageløsning i størst mulig grad 
strøkstilpasses. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydel Vestre Aker kan bekrefte at behovet for barnehage i området fremdeles er stort, og 
anmoder Omsorgsbygg Oslo KF om å iverksette nødvendige tiltak for oppsetting av en 
standardisert barnehageløsning på den aktuelle tomten ved Lillevannsveien.   
 
Det noteres som en stor fordel at eiendommen ligger nær offentlig kommunikasjon, dvs. 
Lillevann stasjon. 
 
Bydel Vestre Aker ber om at standardisert barnehageløsning i størst mulig grad 
strøkstilpasses. 
 

 Sak 201 /08  Oversendelse til bydelen vedrørende byggesak i 
marka - Sørkedalen 980 - Søndre Venner gnr. 17/bnr. 15 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger i forhold til byggesaken, og tar søknaden derfor til 
orientering. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Byggesak i marka – Sørkedalen 980 – Søndre Venner gnr. 17/bnr. 15, behandles direkte i 
bydelsutvalget. 
 
Sven Marius Gjeruldsen (H) fremmet følgende forslag til vedtak; 
Vestre Aker bydelsutvalg har ingen innsigelser mot at det oppføres kårbolig på eiendommen 
Sørkedalen 980, Søndre Venner gnr. 17, bnr. 15. Det vektlegges at den omsøkte eiendommen 
er et gårdsbruk, og det er ikke unaturlig at det på slik eiendom tillates oppføring av kårbolig.  
 



Vestre Aker bydelsutvalg viser i så måte til tidligere vedtak, der det fremgår at det ønskes et 
levende bygdemiljø i Sørkedalen. Gårdseiendommer står i så måte i en særstilling, og kan 
ikke sammenlignes med kommersielle utbyggingsprosjekter.  
 
Vestre Aker bydelsutvalgs støtte til prosjektet forutsetter at adkomsten til det nye huset går 
direkte fra Lønnåsveien, uten å krysse gårdstunet.  
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt.. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg har ingen innsigelser mot at det oppføres kårbolig på eiendommen 
Sørkedalen 980, Søndre Venner gnr. 17, bnr. 15. Det vektlegges at den omsøkte eiendommen 
er et gårdsbruk, og det er ikke unaturlig at det på slik eiendom tillates oppføring av kårbolig.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser i så måte til tidligere vedtak, der det fremgår at det ønskes et 
levende bygdemiljø i Sørkedalen. Gårdseiendommer står i så måte i en særstilling, og kan 
ikke sammenlignes med kommersielle utbyggingsprosjekter.  
 
Vestre Aker bydelsutvalgs støtte til prosjektet forutsetter at adkomsten til det nye huset går 
direkte fra Lønnåsveien, uten å krysse gårdstunet.  
 

 Sak 202 /08  Søknad om gjenoppbygging av bryggerhus på 
Finnerud - Nordmarka Gnr 26 bnr 1 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til forslaget, såfremt gjenoppbygging av 
bryggerhuset er i overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive 
området og lovverket for øvrig, samt Plan- og bygningsetatens vedtak.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker ønsker forslaget velkommen, såfremt gjenoppbygging av bryggerhuset er i 
overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive området og lovverket 
for øvrig. 
 
Bydel Vestre Aker er meget glad for driften og miljøet på Finnerud og bemerker at særlig 
turer for eldre er av meget stor betydning. Bydelsutvalget vil definitivt støtte gjenoppbygging 
av bryggerhuset og den kultursatsning Rita Finnsrud Larsen beskriver.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydel Vestre Aker ønsker forslaget velkommen, såfremt gjenoppbygging av bryggerhuset er i 
overensstemmelse med gjeldende reguleringsplaner for det respektive området og lovverket 
for øvrig. 
 
Bydel Vestre Aker er meget glad for driften og miljøet på Finnerud og bemerker at særlig 
turer for eldre er av meget stor betydning. Bydelsutvalget vil definitivt støtte gjenoppbygging 
av bryggerhuset og den kultursatsning Rita Finnsrud Larsen beskriver.   
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 Sak 203 /08  Idrettsklubben TRY .Klubben uten bane 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til forslaget fra TRY, og tar det derfor til 
orientering. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker synes forslaget fra TRY om å etablere fotballbane på tomt i ”Lindedalen” 
regulert til idrett, er glimrende da bydelen har stor mangel på idrettsarenaer. Bydelsutvalget 
ønsker sammen med TRY å være pådriver for å få etablert dette tilbudet. 
 
Når det gjelder spørsmålet om fotballbaner i Holmenkollanlegget, viser bydelsutvalget til vår 
tidligere uttalelse i reguleringssak om Holmenkollanlegget for VM-2011. I den saken påpekes 
det at man må samarbeide med de lokale idrettsklubbene om etterbruk av anlegget.  
 
Christian Holmesland (F) fremmet følgende endringsforslag avsnitt 2: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter prosjektering og anlegging av fotballbane for TRY i 
Holmenkollanlegget og ser dette som en god måte å utnytte kommunens store 
grunninvesteringer på.  Det er viktig at arbeidet ikke forsinker arbeidet med VM-
forberedelsene, men det bes om at det hensyntas fremtidig utvikling så langt det lar seg gjøre 
og at arbeid med disse starter så snart hovedprosjektet er avsluttet. 
 
BMS-komiteens forslag med Fremskrittspartiets endringsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydel Vestre Aker synes forslaget fra TRY om å etablere fotballbane på tomt i ”Lindedalen” 
regulert til idrett, er glimrende da bydelen har stor mangel på idrettsarenaer. Bydelsutvalget 
ønsker sammen med TRY å være pådriver for å få etablert dette tilbudet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter prosjektering og anlegging av fotballbane for TRY i 
Holmenkollanlegget og ser dette som en god måte å utnytte kommunens store 
grunninvesteringer på.  Det er viktig at arbeidet ikke forsinker arbeidet med VM-
forberedelsene, men det bes om at det hensyntas fremtidig utvikling så langt det lar seg gjøre 
og at arbeid med disse starter så snart hovedprosjektet er avsluttet. 
 

 Sak 204 /08  Nytt navn på adkomstvei til flere adresser i 
Hjørungveien 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Adkomst fra Hjørungveien som vises på vedlagt kartutsnitt, gis navnet Hjørungkroken. 
 
Vedtaket oversendes Byrådsavdeling for kultur og utdanning for endelig godkjenning. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Adkomst fra Hjørungveien som vises på vedlagt kartutsnitt, gis navnet Hjørungkroken. 
 
Vedtaket oversendes Byrådsavdeling for kultur og utdanning for endelig godkjenning. 



 Sak 205 /08  Overføring av vann fra Langlivannet til Oset 
vannbehandlingsanlegg - Høring av forslag til 
utredningsprogram 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. Vestre Aker bydelsutvalg har for øvrig 
ingen bemerkninger til forslaget om utredningsprogrammet, utover en mulig kartlegging av 
hvilke konsekvenser tiltaket eventuelt vil få for utøvelsen av friluftsliv i området i 
anleggsperioden.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. Vestre Aker bydelsutvalg har for øvrig 
ingen bemerkninger til forslaget om utredningsprogrammet, utover en mulig kartlegging av 
hvilke konsekvenser tiltaket eventuelt vil få for utøvelsen av friluftsliv i området i 
anleggsperioden.  
 
Det ble fremmet følgende omforente forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. 
 
Vestre Aker Bydelsutvalg slutter seg også til høringsuttalelsen fra Oslo og Omland 
Friluftsråd sendt til VAV 12.12.08 med følgende hovedpunkter: 
 
OOF anbefaler at arbeidet med sikring av ledningsnettet prioriteres. Videre bør en undersøke 
andre vannforsyningsalternativer før konsekvensutredningen for overføringen av vann fra 
Langlivannet til Oset settes i gang. OOF anbefaler at det tas kontakt med nabokommuner og 
regioner med sikte på å overføre vann fra disse og derved redusere behovet for reservetilførsel 
av vann fra Langlivassdraget og andre kilder i Marka.  
 
Vestre Aker Bydelsutvalg slutter seg også til høringsuttalelsen fra Naturforbundet i Oslo Vest 
(NOV) sendt til VAV 03.12.08 med følgende hovedpunkter: 
 
NOV ber Oslo Kommune å gjenoppta samarbeidet med Bærum Kommune om vanntilgangen. 
Vi ber om at man utreder mulighetene for et felles renseanlegg som kunne forsyne Oslo Vest 
og Bærum. 
 
NOV ønsker en ny politisk vurdering av Holsfjordalternativet som har direkte tunnel til Oset 
Vannbehandlingsanlegg, selv om dette ble forkastet som for dyrt i sin tid. 
  
Vestre Aker bydelsutvalg er meget bekymret for belastningen anleggsarbeidet vil påføre 
beboerne i Sørkedalen, spesielt de i Zinoberveien, og derfor må anleggsarbeidet gjennomføres 
fortløpende, ikke deles opp i 2 byggetrinn.  
 
En klar forutsetning for å støtte igangsetting av et slikt tiltak er også at Sørkedalsveien først er 
best mulig sikret for de myke trafikanter vedfølgende tiltak:  Den planlagte gang- og 
sykkelvei er ferdigstilt, broen over elven i Sørkedalsveien er utvidet, og den lenge planlagte 
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broen over elven ved Bakk er realisert og benyttes som adkomstvei fra Sørkedalsveien til 
anleggsområdet.  
 
Om deler av Zinoberveien skal heves for å unngå de årlige flommene, må avgjøres i 
samarbeid med de beboerne som vil bli berørt ved en slik endring. 
 
Vannføringen og vannkvaliteten i Sørkedalselven må til en hver tid være tilstrekkelig til å 
bevare livet i elven og biotypene rundt. Det må derfor være et tett samarbeid med NVE om de 
tiltak det arbeides med i Vassdragsplanen for Lysaker-/Sørkedalsvassdraget, da planarbeidet 
skal foreslå tiltak for å sikre vassdraget og Bogstadvannet for fremtiden.   
 
Det omforente forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg mener at Langliaprosjektet vil medføre vesentlige virkninger for 
miljøet, naturressursene og samfunnet i Oslomarka, og slutter seg derfor til VAVs avgjørelse 
om å iverksette en konsekvensutredning av prosjektet. 
 
Vestre Aker Bydelsutvalg slutter seg også til høringsuttalelsen fra Oslo og Omland 
Friluftsråd sendt til VAV 12.12.08 med følgende hovedpunkter: 
 
OOF anbefaler at arbeidet med sikring av ledningsnettet prioriteres. Videre bør en undersøke 
andre vannforsyningsalternativer før konsekvensutredningen for overføringen av vann fra 
Langlivannet til Oset settes i gang. OOF anbefaler at det tas kontakt med nabokommuner og 
regioner med sikte på å overføre vann fra disse og derved redusere behovet for 
reservetilførsel av vann fra Langlivassdraget og andre kilder i Marka.  
 
Vestre Aker Bydelsutvalg slutter seg også til høringsuttalelsen fra Naturforbundet i Oslo Vest 
(NOV) sendt til VAV 03.12.08 med følgende hovedpunkter: 
 
NOV ber Oslo Kommune å gjenoppta samarbeidet med Bærum Kommune om vanntilgangen. 
Vi ber om at man utreder mulighetene for et felles renseanlegg som kunne forsyne Oslo Vest 
og Bærum. 
 
NOV ønsker en ny politisk vurdering av Holsfjordalternativet som har direkte tunnel til Oset 
Vannbehandlingsanlegg, selv om dette ble forkastet som for dyrt i sin tid. 
  
Vestre Aker bydelsutvalg er meget bekymret for belastningen anleggsarbeidet vil påføre 
beboerne i Sørkedalen, spesielt de i Zinoberveien, og derfor må anleggsarbeidet 
gjennomføres fortløpende, ikke deles opp i 2 byggetrinn.  
 
En klar forutsetning for å støtte igangsetting av et slikt tiltak er også at Sørkedalsveien først 
er best mulig sikret for de myke trafikanter vedfølgende tiltak:  Den planlagte gang- og 
sykkelvei er ferdigstilt, broen over elven i Sørkedalsveien er utvidet, og den lenge planlagte 
broen over elven ved Bakk er realisert og benyttes som adkomstvei fra Sørkedalsveien til 
anleggsområdet.  
 
Om deler av Zinoberveien skal heves for å unngå de årlige flommene, må avgjøres i 
samarbeid med de beboerne som vil bli berørt ved en slik endring. 
 
Vannføringen og vannkvaliteten i Sørkedalselven må til en hver tid være tilstrekkelig til å 
bevare livet i elven og biotypene rundt. Det må derfor være et tett samarbeid med NVE om de 



tiltak det arbeides med i Vassdragsplanen for Lysaker-/Sørkedalsvassdraget, da planarbeidet 
skal foreslå tiltak for å sikre vassdraget og Bogstadvannet for fremtiden.   
 

Sak 206 /08  Omsorg  bolig i Vestre Aker - Spørsmål om tomt 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til BU-sak 133/08, der det ble besluttet å rette en henvendelse om 
Omsorg+ boliger til Byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester. Slik henvendelse ble fra 
administrasjonens side, gjort i brev datert 9. september 2008. Det er foreløpig ikke mottatt 
noen utredning fra byrådsavdelingen i saken. 
 
Bydel Vestre Aker finner det imidlertid ikke dokumentert, at det foreligger synergieffekter i 
det omfang eller økonomiske besparelser i den størrelsesorden som Seniorsaken Vestre Aker 
anfører. Prosjektet Omsorg+ i Bydel Vestre Aker forutsettes derfor å måtte være i privat regi.       
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 
 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
 
Bydelsdirektørens forslag falt med 14 (8H+2F+2A+2V) stemmer mott 1 (SV) stemme. 
BMS-komiteens forslag ble vedtatt med 14 (8H+2F+2A+2V) stemmer mott 1 (SV) stemme 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg synes forslaget om Omsorg+ kan være positivt for mange av 
bydelens eldre. Bydelsutvalget mener at Seniorsaken først bør avklare med OBOS om det er 
mulig å inngå et samarbeid om en slik utnyttelse av deler OBOS tomt i Landingsveien. Denne 
tomten er omtalt som B1 i forslag til Reguleringsplan for Delplan 4 for tidligere trasé for Ny 
Sørkedalsvei.  
Bydelsutvalget foreslår derfor at B1 i reguleringsplanen får endret formålet til Bolig -
Bolig/Allmennyttig formål-Omsorg+ 
 
Det bør fra bydelens side også tas kontakt med KF Boligbygg om det kan inngås et samarbeid 
om de eksisterende og ikke brukte felles lokalene i Trygdeboligen i Pilotveien for de felles 
tiltakene det er lagt opp til i Omsorg+ konseptet. Bydelen kan på denne måten få utnyttet 
allerede eksisterende lokaler, kjøkken, matsal og diverse stuer, til felles glede for alle 
beboerne i Pilotveien og beboere i et mulig fremtidig Omsorg+  på OBOS-tomten i 
Landingsveien.  
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 Sak 207 /08  Vinderen likeretterstasjon 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg forutsetter at dette anlegges uten at det forhindrer etableringen av 
kunstgressbanen med løpebane rundt denne. 
 
Det ble fremmet følgende omforente forslag til brev sendt 
Kollektilvtransportproduksjon A/S,Ruter, Samferdselskomiteen, Samferdselsetaten og 
Utdanningsetaten: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter utbygging av en effektiv og hensiktsmessig strømforsyning 
for Holmenkollbanen. 
 
Bydelsutvalget støtter også Utdanningsetatens bekymring i denne saken (ref. brev av den 21. 
november 2008), og støtter derfor ikke en plassering ved Ris skole.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener hensynet til barn, unge og idrett må veie meget tungt, og ber 
derfor Kollektivtransportproduksjon AS / Ruter AS vurdere de foreslåtte alternativene fra Ris 
skoles driftsstyre raskt, slik at utbyggingen ikke blir forsinket.  
 
Det omforente forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Kollektilvtransportproduksjon A/S,Ruter, Samferdselskomiteen, 
Samferdselsetaten og Utdanninsetaten: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter utbygging av en effektiv og hensiktsmessig strømforsyning for 
Holmenkollbanen. 
 
Bydelsutvalget støtter også Utdanningsetatens bekymring i denne saken (ref. brev av den 21. 
november 2008), og støtter derfor ikke en plassering ved Ris skole.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener hensynet til barn, unge og idrett må veie meget tungt, og ber 
derfor Kollektivtransportproduksjon AS / Ruter AS vurdere de foreslåtte alternativene fra Ris 
skoles driftsstyre raskt, slik at utbyggingen ikke blir forsinket.  
 

 Sak 208 /08  Oppføring av seks eneboliger - Vennerhagen - 
Sørkedalen 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fattet følgende vedtak 
Oversendt byggesak vedrørende Vennerhagen i Sørkedalen fra PBE til uttalelse datert 22. 
november 2008, behandles direkte i bydelsutvalgets møte 18. desember 2008. 
 
Sven Marius Gjeruldsen (H) fremmet følgende forslag til vedtak; 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter disposisjonsplanen for oppføring av seks boliger på 
Vennerhagen, men finner ikke å kunne dispensere fra regelverket for så vidt gjelder 
mønehøyde for hus nr. 5. I foreliggende sak har en ikke kunnet vise til forhold som etter 
Vestre Aker bydelsutvalg faller inn under begrepet ”særlige hensyn”, og dispensasjon kan 
dermed ikke gis.  
 
 



Astrid Seeberg (V) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at det er viktige momenter som ikke har kommet frem ved 
behandling av denne saken.  Det er ikke søknaden om dispensasjon som er viktig i denne 
saken, men lokaliseringen av selve hustunet. 
 
Det lanlagte hustunet er lagt med bebyggelse oppå den gamle bygdeveien som er en del av det 
historiske kulturlandskapet.  Vennerhagen er en gammel husmannsplass fra ca. 1860.  Den 
gamle gårdsveien til Vennerhagen og Lønnås er godt bevart og i bruk som turvei.  Her går 
Sørkedalsløpet, og den er en del av den gamle 7-mils-løypa.  Dette er viktige kulturminner, 
som er tegnet av på samtlige Nordmarkskart fra midten av 1800-tallet, vil bli ødelagt ved at 
det legges ny bebyggelse over den gamle bygdeveien. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber derfor om at området omreguleres til landskapsvernområde, og 
at det gjøres en ny lokalisering for den planlagte bebyggelsen. 
 
Christian Holmesland (F) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter plan- og bygningsetatens og Fylkesmannens godkjenning av 
6 boliger på Vennerhagen i Sørkedalen basert på fremlagte saksopplysninger.  Vestre Aker 
bydelsutvalg støtter også at det gis dispensasjon for mønehøyden på hus nr. 5 basert på feil 
kartgrunnlag og topografien på stedet. 
 
Bydelsutvalget ser det som viktig å få bygget ut de regulerte hustunene i Sørkedalen for å 
sikre opprettholdelse av livet i dalen og deres fellesfunksjoner som butikk, skole og 
barnehager. 
 
Sven Marius Gjeruldsen (H) fremmet utsettelsesforslag. 
 
Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken utsettes til Bydelsutvalgets møte 5. februar 2009. 
 

 Sak 209 /08  Full behovsdekning/Status barnehageutbygging 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar orienteringen om status på barnehageutbygging til  orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar orienteringen om status på barnehageutbygging til  orientering. 
 

 Sak 210 /08  Tilsyn ved Vinderen bo - og servicesenter 23.04.2008 
 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynet til orientering. 
 
Helse og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
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Bydelsutvalget tar tilsynet til orientering. 
 

 Sak 211 /08  Høringsuttalelse - forslag til endring i Lov om 
barneverntjenester 

 
Helse- og sosialkomiteens fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om innspill til høringsuttalelse – endring i Lov om barneverntjenester 
til orientering  
 
Helse- og sosialkomiteens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om innspill til høringsuttalelse – endring i Lov om barneverntjenester 
til orientering  
 

 Sak 212 /08  Innstilling av medlemmer og varamedlemmer til 
driftsstyrene ved bydelens skoler 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget innstiller følgende medlemmer og varamedlemmer til driftsstyrene ved 
bydelens skoler: 
 
Ris skole: 
Fride Eeg-Henriksen (SV), vara, rykker opp som medlem til 31.12.2009 for Ellen Lerberg 
(SV). 
Ny vara innstilles. 
 
Slemdal skole: 
Elenor W. Holter (H),vara, rykker opp som medlem for Johan Cappelen (H). 
Ny vara innstilles. 
 
Svendstuen skole: 
Fabian Woxholt (V), vara, rykker opp som medlem for Sriskanthan Kanagavale (V). 
Ny vara innstilles. 
 
Vinderen skole: 
Trond Lind Petersen (H), Christian Pedersen (F) og Yasmin Mujahid (A), oppnevnes som 
medlemmer til 31.12.2009. 
Maria Morinder (F) vara, og Kristin Veierød (A), vara og Elenor W. Holter (H) vara, 
oppnevnes til 31.12.2009.  
 
Voksen skole: 
Hanne Harlem (A) rykker opp som medlem etter Monica Videm (H) som har flyttet ut av 
bydelen. 
Det innstilles to nye vara, etter Hanne Harlem (A) og Stig Rakke (H) som har flyttet ut av 
bydelen. 
 
 
Voksentoppen skole: 



Ida Helene Tchudi Heileman (H) vara, rykker opp som medlem etter Jan Høeg (Krf). 
Ny vara innstilles 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag: 
Slemdal skole 
Harald Johan Cappelen, fast 
 
Voksen skole 
Lars Madsen, vara for Sven Marius Gjeruldsen 
Trond Lind Petersen, fast 
Anita Asdahl Hoff, vara 
 
Voksentoppen 
Jan Høegh (Krf for H), fast 
 
Vinderen skole: 
Trond Lind Petersen (H), Christian Pedersen (F) og Yasmin Mujahid (A), innstilles som 
medlemmer til 31.12.2009. 
Maria Morinder (F) vara, og Kristin Veierød (A), vara og Elenor W. Holter (H)vara, innstilles 
til 31.12.2009.  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag: 
Svendstuen skole: 
Sriskanthan Kanagavale (V), fast 
 
Ellen Lerberg (SV) fremmet følgende forslag: 
Ris skole 
Ellen Lerberg (SV), fast 
Fride Eeg-Henriksen (SV), vara 
 
Partienes innstillinger ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget innstiller følgende medlemmer og varamedlemmer til driftsstyrene ved 
bydelens skoler: 
 
Slemdal skole 
Harald Johan Cappelen, fast 
 
Voksen skole 
Lars Madsen, vara for Sven Marius Gjeruldsen 
Trond Lind Petersen (H), fast 
Anita Asdahl Hoff (H), vara 
 
Voksentoppen 
Jan Høegh (Krf for H), fast 
 
Vinderen skole: 
Trond Lind Petersen (H), Christian Pedersen (F) og Yasmin Mujahidi (A), innstilles som 
medlemmer til 31.12.2009. 
Maria Morinder (F) vara, og Kristin Veierød (A), vara og Elenor W. Holter (H)vara, 
innstilles til 31.12.2009.  
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Svendstuen skole: 
Sriskanthan Kanagavale (V), fast 
 
Ris skole 
Ellen Lerberg (SV), fast 
Fride Eeg-Henriksen (SV), vara 
 

 Sak 213 /08  Mottak av gaver i 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 

 Sak 214 /08  Komitereferater møte 18. desember 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 01.12.08 tas til orientering 
2. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 27.10.08 tas til orientering 
3. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.12.08 tas til orientering 
4. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.12.08 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 10.12.08 tas til orientering 
6. Protokoll fra MBU 15.12.08 tas til orientering  
7. Protokoll fra AMU 15.12.08 tas til orientering 
8. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 08.12.08 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 01.12.08 tas til orientering 
2. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 27.10.08 tas til orientering 
3. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.12.08 tas til orientering 
4. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.12.08 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 10.12.08 tas til orientering 
6. Protokoll fra MBU 15.12.08 tas til orientering  
7. Protokoll fra AMU 15.12.08 tas til orientering 
8. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 08.12.08 
 
 
 

 Sak 215 /08  Uttalelse om Ruters forslag om å gjøre  Holmenkollen 
skiarena til ny endeholdeplass på T-banens linje 1 
(Holmenkollbanen) 

 



Omforent forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Vestre Aker bydelsutvalg kan overhodet ikke akseptere Ruters forslag om å omgjøre 
Holmenkollen stasjon til endeholdeplass for Holmenkollbanen (linje 1). Vi har stor forståelse 
for behovet for opprustning og tilrettellegging i forbindelse med ski-VM. Vi vil imidlertid 
ikke kunne godta at stasjonene Voksenlia, Skogen, Lillevann, Voksenkollen og 
Frognerseteren ikke blir  betjente stasjoner.  Vi kan ikke godta Ruters beskrivelse av disse 
stasjoner som ulønnsomme. Det er et betydelig antall beboere som sogner til disse stasjoner. 
Det er næringsvirksomhet, cfr. konferansehotellene. Det er turister. Det er Oslo-folk som skal 
ut i Marka.  Holmenkollbanen er et nasjonalt anliggende. 
  
Buss kan aldri erstatte et sporbundet transportmiddel på en fullgod måte. Bussene vil bli en 
miljøbelastning, og vil skape store fremkommelighetsproblemer på bydelens smale og 
svingete veier. Busstrafikk er et sikkerhetsproblem, da veiene er skoleveier, ofte uten fortau.  
 
Overgang til buss vil føre til et mange i stedet velger å reise med privatbil. Løsninger med 
bytte av transportmiddel, endog bytte av transportmodus (fra buss til bane) vil føre til et 
uakseptabelt tidstap. Derfor er vi også klare i vårt krav om gjennomgående bane til Sentrum 
og ikke bytte på Majorstuen stasjon. 
  
For BU Vestre Aker er det viktig med helhetstenkning og helhetsvurdering. Holmenkollbanen 
er en del av helheten i Oslos kommunikasjonssystem.  Vi kan overhodet ikke se at amputasjon 
av de øverstliggende stasjonene tjener denne helhet.  Det vil tvertimot være et betydelig 
tilbakeskritt.  
 
Det omforente forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Vestre Aker bydelsutvalg kan overhodet ikke akseptere Ruters forslag om å omgjøre 
Holmenkollen stasjon til endeholdeplass for Holmenkollbanen (linje 1). Vi har stor forståelse 
for behovet for opprustning og tilrettellegging i forbindelse med ski-VM. Vi vil imidlertid ikke 
kunne godta at stasjonene Voksenlia, Skogen, Lillevann, Voksenkollen og Frognerseteren ikke 
blir  betjente stasjoner.  Vi kan ikke godta Ruters beskrivelse av disse stasjoner som 
ulønnsomme. Det er et betydelig antall beboere som sogner til disse stasjoner. Det er 
næringsvirksomhet, cfr. konferansehotellene. Det er turister. Det er Oslo-folk som skal ut i 
Marka.  Holmenkollbanen er et nasjonalt anliggende. 
  
Buss kan aldri erstatte et sporbundet transportmiddel på en fullgod måte. Bussene vil bli en 
miljøbelastning, og vil skape store fremkommelighetsproblemer på bydelens smale og 
svingete veier. Busstrafikk er et sikkerhetsproblem, da veiene er skoleveier, ofte uten fortau.  
 
Overgang til buss vil føre til et mange i stedet velger å reise med privatbil. Løsninger med 
bytte av transportmiddel, endog bytte av transportmodus (fra buss til bane) vil føre til et 
uakseptabelt tidstap. Derfor er vi også klare i vårt krav om gjennomgående bane til Sentrum 
og ikke bytte på Majorstuen stasjon. 
  
For BU Vestre Aker er det viktig med helhetstenkning og helhetsvurdering. Holmenkollbanen 
er en del av helheten i Oslos kommunikasjonssystem.  Vi kan overhodet ikke se at amputasjon 
av de øverstliggende stasjonene tjener denne helhet.  Det vil tvertimot være et betydelig 
tilbakeskritt.  
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 Sak 216 /08  BU-sak 173/08  Forslag til bedre løsning for 
sykkeltrase fra Røa til Bogstad. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker setter pris på det engasjement som Røa Vel har utvist i denne saken, og 
synes de har mange gode argumenter for å legge gang- og sykkelvei til Mærradalen istedenfor 
til Sørkedalsveien. Friluftsetaten og Samferdselsetaten har imidlertid i brev datert 1. desember 
2008, redegjort for en rekke synspunkter og hensyn vedrørende gang- og sykkelvei i 
Mærradalen, som gjør at bydelsutvalget har revurdert sitt vedtak i BU-sak 173/08. 
 
Etter en skjønnsmessig helhetsvurdering finner Bydel Vestre Aker at de hensyn som taler mot 
en gang- og sykkeltrasé i Mærradalen, er så tungtveiende at de må vinne frem.  
 
Bydel Vestre Aker tar derfor brevet av 1. desember 2008 til etterretning, og slutter seg til 
Friluftsetatens og Samferdselsetatens anbefaling. 
 
Det ble fremmet utsettelsesforslag. 
 
Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken utsettes til Bydelsutvalgets møte 5, februar 2009. 
 
Møtet slutt kl. 21.20 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung        Anne Marie Nordby 
Leder          Sekretær 
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